
 

 

 

Jaarverslag 2022 Vereniging Oud Barneveld 

Inleiding 
Het jaar 2022 is het jaar dat de maatschappij weer als ‘vanouds’ kon functioneren omdat het 
Coronavirus niet meer alles beheerste en we weer ‘normaal’ met elkaar konden omgaan.  Dat 
betekende dat er weer activiteiten georganiseerd konden worden. 

Bestuur 
Het bestuur heeft vier keer vergaderd in dit verslagjaar.  
In de vacature Willy Kuijper konden we Co Janssen benoemen. De jaarvergadering 2022 stemde in 
met deze benoeming. 
Ons bestuurslid Geert Lugt gaf te kennen dat hij zich terugtrekt als bestuurslid.  
Aftredend was Evelien Overeem maar zij stelde zich herkiesbaar. Er werden geen namen van 
tegenkandidaten ingeleverd zodat zij herbenoemd kon worden. 
Het bestuur is als volgt samengesteld: 
Ad Rijneveld, voorzitter 
Geke Tijssen, secretaris 
Evelien Overeem, penningmeester 
Michiel Hoenderdaal 
Co Janssen 
Krijn Korving 
1 vacature 

Ledenvergadering 
Op 28 april 2022 werd de ledenvergadering gehouden in restaurant ‘Het Schaap’. Een onderdeel van 
deze jaarvergadering was een referaat van bestuurslid Michiel Hoenderdaal.    
Verder werden de gebruikelijke punten afgewerkt, zoals het verslag van de kascontrole en de 
bestuurssamenstelling. 
Wat betreft de kascontrole: de kas werd in orde bevonden door de kascontrolecommissie zodat aan 
de penningmeester, Evelien Overeem, decharge verleend kon worden. 
De kascontrolecommissie bestaat uit Ton Janse en Arja van de Kraats. 
De vergadering ging akkoord met een verhoging van de contributie met € 2,50 , zodat de contributie 
per 1 januari 2023  € 15 bedraagt. Dit is een minimumbedrag.  
De vereniging telde op 1 januari 2023 616 leden. 

Verenigingsorgaan ‘Oud Barneveld’ 
Ons verenigingsorgaan Oud Barneveld is 4 keer verschenen. Elk nummer was gevuld met 
interessante artikelen en wetenswaardigheden. 



In verband met het 60-jarig bestaan van de vereniging werd een speciaal nummer uitgegeven. Dit 
nummer was gewijd aan een onderzoek naar de geschiedenis van landhuis De Schaffelaar, door 
mevrouw Celine Slui, student architectuurgeschiedenis aan de Universiteit van Utrecht. Zij werd 
hierbij o.a. begeleid door Jorien Jas van Geldersch Landschap en Kasteelen. Tijdens de viering van het 
60-jarig bestaan gaf Celine Slui een presentatie over haar onderzoek naar de historie van het 
landgoed de Schaffelaar. 
De redactie van ‘Oud Barneveld’ bestaat uit de volgende personen: 
Henk van Diermen, hoofdredacteur 
Dick Veldhuizen 
Willem ten Hoven 
Cees van Delen  
Harry Brons 
 
60-jarig bestaan van de vereniging ‘Oud Barneveld’ 
Op 18 oktober 2022 hebben we ons 60-jarig jubileum gevierd. Hiervoor konden we  kasteel De 
Schaffelaar reserveren. Dat dit een schot in de roos was, bewees het aantal leden dat zich opgaf: 
ruim 150.  
Het is een prachtige avond geworden. De gasten werden verwelkomd door de boerenkapel van 
muziekvereniging De Harmonie. Vervolgens werd er een programma afgewerkt met o.a. een 
terugblik door de voorzitter Ad Rijneveld en het referaat van Celine Slui.  
Na de pauze gaf de heer Jan Westeneng een (interactief) inkijkje in zijn beeldarchief. Dit alles 
natuurlijk onder het genot van hapjes en drankjes. 

Dagexcursie 
In dit verslagjaar heeft het bestuur weer een dagexcursie kunnen organiseren. Deze keer was de 
keuze op Deventer gevallen en zaterdag 15 november 2022 was het zo ver. Getuige het verslag van 
de voorzitter in het winternummer van ons blad, was het een zeer geslaagde dag, waaraan door zo’n 
30 leden werd deelgenomen. 

Pastoriebos Voorthuizen 
Aan de perikelen rond het Pastoriebos in Voorthuizen is een eind gekomen doordat de Raad van 
State heeft uitgesproken dat de gemeente Barneveld de juiste procedures heeft gevolgd teneinde 
(een deel van) het pastoriebos te mogen kappen ten behoeve van woningbouw.  

Monumentencommissie Gemeente Barneveld 
Michiel Hoenderdaal had ook in het jaar 2022 namens de Vereniging Oud Barneveld en Plaatselijk 
Belang zitting in de Monumentencommissie van de gemeente Barneveld. Tijdens en ook na de 
coronaperiode waren er aanmerkelijk minder aanvragen dan gebruikelijk zodat ook vaak online 
vergaderd kon worden.  
De vergaderingen vonden, enkele uitzonderingen (geen aanvragen) daargelaten,  maandelijks plaats. 
O.a. kwamen aan de orde Amersfoortsestraat 15, Koterweg 12, Torenplein 25, Schoutenstraat 8, alle 
te Barneveld, Schoonderbekerweg 13, Zeumerseweg 69, Pastoriebos, Hoofdstraat 138, Kerkstraat 23 
en 25 en Sprielhof, alle te Voorthuizen en Dorpsstraat 1 te Garderen. 
I.v.m. de bepalingen in de (weer uitgestelde) nieuwe Omgevingswet en het feit dat de maximale 
termijn (8 jaar) van Michiel Hoenderdaal er bijna op zat, werd door de gemeente besloten per 1 
januari 2023 geen afvaardiging van de Vereniging Oud Barneveld in de nieuw samen te stellen 
Monumentencommissie te benoemen.   
 



 
De Cornelia bewaarschool 
De Vereniging Oud Barneveld heeft samen met de Stichting Plaatselijk Belang  een 
handhavingsverzoek bij de gemeente neergelegd betreffende de zeer bouwvallige monumenten 
Langstraat 83-85 en de daarachter liggende Cornelia bewaarschool. De handhavingsprocedure is 
gestart bij de erven van de panden. De Monumentenwacht heeft op verzoek van de gemeente een 
rapport opgesteld over de staat van onderhoud. Helaas wil de huidige eigenaar tot op heden niet 
meewerken aan enig herstel van de panden zodat de gemeente gedwongen was (op kosten van de 
erven) bouwhekken te plaatsen aan de Langstraatzijde om winkelend publiek te beschermen tegen 
vallende dakpannen. De gemeente laat een bestek maken van de te nemen maatregelen met als 
leidraad het rapport van de Monumentenwacht. 
 
Uitreiking Pluim en Voortsche Waerderingh 
In dit verslagjaar is een Pluim uitgereikt aan de familie Leeuwis voor hun pand aan de Langstraat 11. 
Op de begane grond is hun kapsalon gevestigd en een winkel met snuisterijen. De bovenverdieping 
dient als woonhuis. 

De Voortsche Waerderingh is uitgereikt aan de heer Stoffelsen voor het pand aan de Hoofdstraat 
125, genaamd De Kloek. Dit pand is een gemeentelijk monument. Het pand stamt uit 1914/15 en is 
ontworpen door de Barneveldse architect Gerard Haanschoten. 

Straatnamencommissie 
Ook in het afgelopen jaar had een aantal nieuwbouwprojecten in de gemeente Barneveld nieuwe 
straatnamen nodig. 
Allereerst was dat het geval voor de wijk Bloemendal. Een deel van de wijk is bestemd voor het 
vernoemen van verzetsstrijders. Dat is in 2022  voor een deel gerealiseerd. Op 17 oktober vond 
tijdens een feestelijke bijeenkomst in aanwezigheid van o.a. burgemeester Luteijn door de 
kleindochter en achterkleindochter van mevrouw van der Woerd-Moll de onthulling plaats van het 
straatnaambord van de J. van  der Woerd-Mollstraat. Andere straatnamen vernoemd naar 
verzetsstrijders zouden daarna spoedig volgen. 

In de nieuw te bouwen wijk Oostbroek tussen de Kerkweg en Essenerweg in Kootwijkerbroek werden 
door de commissie de straatnamen Beekhoek, de Kleine Munt en Molenkamp toegekend, verwijzend 
naar de historie van dit gebied. 

In Stroe nabij de Tolnegenweg kreeg een nieuw aan te leggen klein industriegebied, gelegen nabij de 
spoorlijn, de naam Voorpost. 
Eveneens in Stroe zijn voor de nieuwe wijk Wulperveld door de commissie de namen Pinksterbloem, 
Herderstasje en Teunisbloem voorgesteld. 

Na raadpleging van inwoners van Terschuur is voor de toekomstige wijk Terschuur-Noord gekozen 
voor de buurtnaam “De Eendracht” als verwijzing naar de voormalige melkfabriek. Voor de straten in 
deze wijk is door de commissie voorgesteld deze namen te geven die te maken hebben met 
activiteiten die in deze melkfabriek plaatsvonden zoals Karnlokaal, Ketelhuis, Koelkamer, Spoelplaats, 
Melkontvangst en Roomlokaal. Plaatselijk Belang in dit dorp is gevraagd hieruit een keuze te maken. 
In Zwartebroek komt op de hoek van de Damweg en Veenburgerweg op de plaats van de oude 
paneermeefabriek een nieuw wijkje dat na enige discussie de naam Veenburgerhof krijgt. 

Al enige tijd geleden  is door de politiek besloten om ook namen van vrouwen die een belangrijke 
politieke of maatschappelijke rol hebben gespeeld toe te kennen aan straatnamen. Vooral de wijk 



Bloemendal komt hiervoor in aanmerking. 
Er is nu een groslijst samengesteld van vrouwennamen voortvloeiend uit reacties van inwoners en 
een eerste lezing van het Barnevelds Biografisch Woordenboek. Hieruit moet nog een keuze worden 
gemaakt met eventueel nog aanvullingen op deze lijst. Dat proces loopt dus nu nog. 

Hoewel in Voorthuizen ook dit jaar veel is gebouwd waren er daar  in de afgelopen periode geen 
nieuwe straatnamen nodig. 

Tot slot: Naast het lidmaatschap van Ad Rijneveld is in september ons oud bestuurslid en nu nog lid 
van de redactie van ons blad, Dick Veldhuizen, op grond van zijn grote kennis van de historie van 
onze gemeente, toegetreden tot deze commissie. Door deze toetreding is de Vereniging Oud 
Barneveld hierin goed vertegenwoordigd. 

Website en beeldarchief 
De website van de vereniging wordt onderhouden door Michiel Hoenderdaal.  Meldden we in het 
Jaarverslag 2021 dat de website toe was aan modernisering, dat is inmiddels gerealiseerd.  Michiel 
Hoenderdaal heeft er samen met een web-ontwikkelaar veel uren ingestoken met als resultaat een 
moderne website. Het is de moeite waard regelmatig de website te bezoeken. 
In het verslagjaar zijn er meer dan duizend keer boekjes gedownload. 
Het beeldarchief wordt beheerd door Christiaan Plug. 

Zowel via het mailadres info@oud barneveld als via de website wordt regelmatig informatie 
gevraagd door mensen die o.a. onderzoek doen naar hun familiegeschiedenis, naar bepaalde 
plaatsen in de gemeente of naar de lotgevallen van joodse medeburgers. 

Onderwerpen waar het bestuur zich momenteel mee bezig houdt 
-  Oud Barneveld onderzoekt de mogelijkheid om bij de voormalige synagoge (het huidige pand van 
EyeCare Kaasschieter, Jan van Schaffelaarstraat 11) een fotopaneel op te hangen met daarop in het 
kort de historie van de synagoge. Wellicht dat daarna op meer belangrijke historische plaatsen in 
Barneveld iets dergelijks kan worden geplaatst. 
-  Stolpersteine. Dit onderwerp staat al wat langer op de agenda. Nagegaan wordt of er meer 
informatie te krijgen is m.b.t. Joodse medeburgers die ten tijde van de oorlog vanuit de gemeente 
Barneveld weggevoerd zijn.  

Museum Nairac 
De contacten met Museum Nairac waren in 2022 uitstekend. Zo kon het bestuur enkele malen 
gebruik maken van vergaderfaciliteiten in het museum. 
Museum Nairac heeft de leden van Oud Barneveld op 11 januari 2023 een rondleiding op  de 
expositie Lightness of Being aangeboden tegen gereduceerd tarief. 

Afvaardigingen  
Gemeentelijke monumentencommissie: Michiel Hoenderdaal. Deze afvaardiging is per 1 januari 2023 
gestopt. 
Gemeentelijke straatnamencommissie: Ad Rijneveld en Dick Veldhuizen 
Commissie uitreiking Pluim en Voortsche Waerderingh: Evelien Overeem en Gijs Donkersteeg 

  

Barneveld, maart 2023 
Geke Tijssen- Kraal, secretaris 


